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PROTOKÓŁ NR LVI/56/2022 
z sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 24 maja 2022 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15. 
 

Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 
Obecnych 21 radnych. 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LV/55/2022. 
4. Temat wiodący: Strategia.  
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie na 2022 rok, 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022 – 2041, 
c) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu,  
d) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w Mikołowie,  
e) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Żwirki i Wigury,  
f) nabycia na rzecz Gminy Mikołów prawa własności nieruchomości,  
g) upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mikołowie do 

prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach świadczeń 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym,  

h) przyjęcia regulaminu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Mikołów w 2022 roku.  

6. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 
7. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski. 
10. Wolne głosy. 

 

Do pkt 1 
 

Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik otworzył sesję i przywitał wszystkich uczestników 
posiedzenia. Poinformował, że przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska 
zgłaszała spóźnienie na dzisiejsze posiedzenie w związku z pełnionymi obowiązkami służbowymi. 
W pierwszej kolejności oddał głos grupie mieszkających w naszym mieście uchodźczyń z Ukrainy, 
które przybyły ze swoimi dziećmi. Kilka z nich złożyło na ręce władz miasta i radnych 
podziękowania za ich ugoszczenie i udzieloną pomoc, szczególnie gorące słowa skierowały  
do radnej Ewy Chmielorz, która od samego początku wojny bardzo mocno zaangażowała  
się we wszelkie działania na ich rzecz. Wiceprzewodniczący w imieniu władz miasta  
i mieszkańców zapewnił o dalszym wsparciu, pochwalił aktywność mieszkańców w niesieniu 
pomocy oraz podziękował Narodowi Ukraińskiemu za ich walkę. Złożył również podziękowania 
Burmistrzowi Miasta, pracownikom Urzędu oraz jednostek organizacyjnych za ich pracę.    
 
Radna Ewa Chmielorz skierowała specjalne podziękowania do przybyłych gości za odkrycie 
naszych serc i możliwości, następnie podziękowała mieszkańcom Mikołowa, wolontariuszom, 
strażakom oraz sołtysowi Mokrego Sławomirowi Fudale.   
 
Do pkt 2 
 

Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik przedstawił porządek obrad.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  
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Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
Radna Ewa Chmielorz nie brała udziału w głosowaniu.   
 
Do pkt 3 
 

Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik przedstawił protokół z sesji nr LV/55/2022,  
która odbyła się w dniu 26 kwietnia 2022 roku.  
 
Poinformował, że do protokołu nie wniesiono żadnych uwag ani zmian. 
 
Protokół nr LV/55/2022 został przyjęty.  
 
Do pkt 4 
 

Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik przystąpił do omówienia tematu wiodącego sesji. 
Poinformował, że do Rady Miejskiej Mikołowa wpłynęło obszerne sprawozdanie z realizacji 
Strategii Rozwoju Gminy Mikołów na lata 2020-2030, które zostało szczegółowo omówione  
na posiedzeniu Komisji RM nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej. Oddał głos zastępcy burmistrza 
Mateuszowi Handlowi.   
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel omówił temat Strategii Rozwoju Gminy Mikołów na lata 
2020-2030 na podstawie prezentacji multimedialnej.  
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies poinformowała, że w Strategii totalnie pominięto problem 
mieszkań komunalnych i socjalnych. Przypomniała, że obowiązkiem gminy jest zapewnienie 
mieszkań dla osób, które nie radzą sobie finansowo. Wyraziła opinię, iż obecny czas sprzyja 
budownictwu mieszkaniowemu i istnieje wiele możliwości pozyskania środków zewnętrznych  
na ten cel. Podała przykład Katowic, gdzie na przydział lokalu mieszkalnego czeka się kilka 
miesięcy. Nawiązała do tematu likwidacji Komisji Mieszkaniowej, w związku ze zmianą przepisów 
oraz zgłosiła zastrzeżenia co do standardów mieszkań, jakimi dysponuje Gmina.         
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel przypomniał, że w zeszłej kadencji oddano kilkadziesiąt 
mieszkań do użytku. Wyraził nadzieję, że radna Stanisława Hajduk-Bies zapoznała się  
z sprawozdaniem z realizacji Strategii Gminy Mikołów, w którym napisano, iż zapewnienie lokali 
mieszkalnych jest jednym z zadań własnych gminy, którym powinniśmy się zająć. Wyraził 
nadzieję, iż każdy ma świadomość, że budowa mieszkań jest procesem wieloletnim, w pierwszej 
kolejności trzeba mieć odpowiednie zapisy w Planie Zagospodarowania Przestrzennego, następnie 
należy wykonać koncepcję, projekt, montaż finansowy, dopiero po tych działaniach można 
przystąpić do realizacji inwestycji.  Wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej 
Mikołowa regularnie informuje, na jakim etapie są prowadzone w tym zakresie zadania. 
Poinformował, że Gmina Mikołów otrzymała dofinansowanie na remont dwóch kamienic  
przy ul. Okrzei oraz ul. Stawowej, gdzie remontowane są mieszkania, które zostaną przekazane  
do dyspozycji mieszkańców, równocześnie projektowany jest budynek mieszkalny  
przy ul. Waryńskiego. Odniósł się do problemu mieszkań socjalnych, wspomniał o projekcie 
modernizacji mieszkań socjalnych przy ul. Młyńskiej.  
 
W nawiązaniu do tematu budownictwa komunalnego oraz możliwości pozyskiwania środków 
zewnętrznych głos zabrali: 
- radny Krzysztof Żur,  
- zastępca burmistrza Mateusz Handel,  
- burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula,  
- radna Stanisława Hajduk-Bies.  
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Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik podziękował za głosy radnych w temacie budownictwa 
komunalnego, zaproponował, aby na najbliższym posiedzeniu Komisji RM nr 3 ds. Gospodarki 
Miejskiej przewodniczący komisji wprowadził ten temat do porządku obrad.   
 
Radny Jarosław Sworzeń przypomniał, że przed uchwaleniem Strategii Gminy Mikołów na lata 
2020-2030 radni brali udział w warsztatach, na których współaktywnie ją tworzyli, więc jeżeli teraz 
na pierwszym etapie ewaluacji któryś z wątków wydaje się być nieodpowiednio zaszeregowany 
można powrócić do tematu i dokonać stosownych zmian. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że jesteśmy na początku 
realizowania przyjętej Strategii, która jest bardzo ważnym dokumentem. Konsekwencja z jaką 
realizujemy tę Strategię jest godna pochwały, ponieważ w Polsce jest niewiele gmin, które 
wybiegają tak bardzo do przodu i planują inwestycje na najbliższe 10 lat. Podziękowała wszystkim, 
którzy uczestniczyli w przygotowaniu ww. Strategii oraz poparła stanowisko radnego Jarosława 
Sworzenia w tej sprawie.  
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel poinformował, że dzisiaj omawiamy sprawozdanie  
z realizacji Strategii Gminy Mikołów na lata 2020-2030, ewaluacja będzie miała miejsce  
na przełomie października i listopada i do tego działania radni również zostaną zaproszeni.  
 
Radna Grażyna Ostafin poinformowała, że brała udział w procesie tworzenia Strategii Rozwoju 
Gminy Mikołów i zgłaszała wówczas zarówno problem mieszkalnictwa komunalnego, jak  
i problem bezdomności. Przypomniała, że propozycja budowy ogrzewalni dla bezdomnych nie 
została przychylnie przyjęta. W imieniu mieszkańców zadała pytanie, jakie koszty poniosła Gmina 
Mikołów przystępując do Strategii Rozwoju Gminy Mikołów oraz jakie koszty są generowane 
nadal?     
 
W nawiązaniu do wypowiedzi radnej Grażyny Ostafin nastąpiła dyskusja odnośnie zalet i korzyści 
wynikających z posiadania strategii rozwoju miasta. Ponadto zastępca burmistrza Mateusz Handel 
zapewnił, iż opracowanie przedmiotowego dokumentu nie wygenerowało nowych etatów  
w Urzędzie Miasta. W dyskusji głos zabrali: 
- radny Jarosław Sworzeń,  
- zastępca burmistrza Mateusz Handel,  
- radny Krzysztof Żur,  
- radny Łukasz Ryguła,  
- burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula,  
- radna Grażyna Ostafin,  
- radna Aneta Esnekier.  
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik ogłosił kilkuminutową przerwę, po której wznowiono 
obrady.  
 
Po przerwie prowadzenie obrad przejęła przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska.  
 
Radny Jan Przewoźnik w ramach podsumowania podkreślił wagę dyskusji nad Strategią Rozwoju 
Miasta oraz wspomniał o aktualnej sytuacji na świecie. Poinformował również o rządowych 
planach dofinansowania samorządów. Kwota dofinansowania uzależniona będzie od kilku 
czynników - przede wszystkim wysokość kwoty uzależniona będzie od liczby mieszkańców, ale 
przyznawane będą również premie aktywizacyjne oraz premie inwestycyjne. Na zakończenie 
wspomniał o programie „Lokal za grunt”.    
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel uzupełnił wypowiedź radnego Jana Przewoźnika. 
Wyjaśnił, że projekt subwencji rozwojowej nie został jeszcze zatwierdzony. Wiele samorządów ma 
wątpliwości i obawy, czy wskaźnik aktywności jest odpowiednim narzędziem. Istnieje ryzyko,  
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iż gminy bogate będą jeszcze bogatsze, a te gorzej sytuowane coraz biedniejsze. Poinformował,  
że w związku z ostatnimi zmianami podatkowymi rząd zastanawia się nad zwiększeniem wpływów 
z tytułu podatku zryczałtowanego do samorządów.     
 
Sprawozdanie zostało przyjęte.  
   
Do pkt 5 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska kolejno przedstawiła projekty uchwał 
w sprawie: 
 

a) zmian w budżecie na 2022 rok  
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 
- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1; 
- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymało się 0; 
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało się 0;  
- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymało się 0; 
- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4. 
Uchwała nr LVI/542/2022 została podjęta większością głosów. 
 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022 – 2041 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LVI/543/2022 została podjęta większością głosów.  
 

c) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0.   
 
Nastąpiło glosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 5, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVI/544/2022 została podjęta większością głosów.  
 

d) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w Mikołowie 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 7 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0.  
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Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza Mikołowa, poprosił  
o wprowadzenie dwóch autopoprawek w uzasadnieniu projektu uchwały: 
- w pierwszym akapicie podano błędną powierzchnię działki nr 766/38, zamiast 0,04131 ha 
powinno być 0,413 ha; 
- w drugim akapicie w pierwszej linijce podano błędną numerację działki widnieje nr 428/51, 
powinien być nr 438/51. 
 
Radny Krzysztof Żur poprosił o omówienie ww. projektu uchwały.  
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel oraz naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem 
Małgorzata Francug kolejno omówili projekt uchwały.  
 
W nawiązaniu głos zabrali:  
- radny Krzysztof Żur,  
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska,  
- zastępca burmistrza Mateusz Handel.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
 
Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LVI/545/2022 została podjęta większością głosów.  
 

e) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Żwirki  
i Wigury 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 6 radnych, 
przeciw 0, wstrzymał się 1.  
 
Radny Krzysztof Żur poprosił o omówienie ww. projektu uchwały.  
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel omówił projekt uchwały.  
 
W nawiązaniu głos zabrała radna Anna Chrapek-Budacz.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 3.  
Uchwała nr LVI/546/2022 została podjęta większością głosów.  
 

f) nabycia na rzecz Gminy Mikołów prawa własności nieruchomości 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 7 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.  
Uchwała nr LVI/547/2022 została podjęta większością głosów.  
 

g) upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mikołowie  
do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach 
świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym 
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Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVI/548/2022 została podjęta jednogłośnie.  
 

h) przyjęcia regulaminu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mikołów w 2022 roku 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały  
został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu:  
za 4 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVI/549/2022 została podjęta jednogłośnie.  
 
Do pkt 6 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że: 
- w dniu wczorajszym wpłynął Raport o stanie Mikołowa za 2021 rok, poprosiła radnych  
o zapoznanie się z jego treścią, 
- wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe w terminie, oświadczenia są analizowane,  
a następnie zostaną przesłane do Urzędu Skarbowego,   
- wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego dotyczące stwierdzenia nieważności 
uchwały nr LIII/515/2022 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 22 marca 2022 roku w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie gminy Mikołów w 2022 roku,  
- wpłynęła uchwała nr XXXVII/383/2022 Rady Gminy Pawłowice z dnia 26 kwietnia 2022 roku  
w sprawie podjęcia apelu dotyczącego zapewnienia jednostkom samorządu terytorialnego udziału  
w dochodach publicznych odpowiednio do przypadających im zadań,   
- 21 maja 2022 roku odbyły się powiatowe i miejskie obchody Dnia Strażaka Jednostek 
Ochotniczych Straży Pożarnych w Mikołowie połączone z jubileuszem 135-lecia OSP, w trakcie 
uroczystości wręczone medale za zasługi dla pożarnictwa oraz za wieloletnią służbę. Na szczególną 
uwagę zasługuje fakt wręczenia dwóm osobom Złotej Odznaki Honorowej za zasługi dla 
województwa śląskiego, otrzymali ją pan Krzysztof Jakubiec oraz pan Krzysztof Sobieszek, złożyła 
gratulacje dla wszystkich odznaczonych.  
 
Do pkt 7 
 

Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, że: 
- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało przedłożone, 
- wszystkie istotne wydarzenia znajdują się w comiesięcznym Informatorze Urzędu Miasta. 
 

Do pkt 8 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że wpłynęła interpelacja 
radnego Krzysztofa Jakubca w sprawie podjęcia rozmów z GDDKiA odnośnie regulacji 
sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic Kościuszki i Owsianej w godzinach porannego szczytu.   
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Radny Krzysztof Żur odczytał swoje interpelacje w sprawie: 
- mapy drogowej dla aktualizacji Planu Zagospodarowania Przestrzennego obejmującego w całości 
obszar Gminy Mikołów, 
- bezpieczeństwa na drogach gminnych Mikołowa,  
- dofinansowania do wymiany pieców centralnego ogrzewania.  
 
Do pkt 9 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że wpłynęły:  
- odpowiedź na interpelację radnego Krzysztofa Żura dotyczącą dofinansowania do wymiany 
pieców centralnego ogrzewania,  
- odpowiedź na problem zgłoszony przez przewodniczącego Zarządu Dzielnicy Kamionka Andrzeja 
Kamińskiego odnośnie organizacji spotkań w sprawie projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Kamionka – etap I  
w obszarze ul. Katowickiej, ul. Owsianej, Doliny Jamny i granicy miasta, 
- pismo skierowane do Starosty Mikołowskiego w nawiązaniu do interpelacji radnego Michała 
Rupika w sprawie zakłócania ciszy nocnej mieszkańców os. Kochanowskiego przez działalność 
„SILVER CLUB” Mikołów,  
- opinia prawna przygotowana przez radcę prawnego Annę Matan-Nowicką na prośbę radnego 
Krzysztofa Żura w przedmiocie możliwości zmiany § 3 uchwały nr II/13/2018 Rady Miejskiej 
Mikołowa z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie powołania stałej Komisji Rady Miejskiej 
Mikołowa – Komisji nr 8 Rewizyjnej.  
 
Radny Krzysztof Żur odniósł się do opinii radcy prawnego.  
 
Do pkt 10 
 
Radna Aneta Esnekier w imieniu swoim oraz sołtysa Śmiłowic Józefa Świerczyny zwróciła się  
z prośbą o wymianę narzędzi w naprawczych stacjach rowerowych. 
 
Radny Sylwester Czarnota zwrócił się z prośbą o zabezpieczenie w budżecie miasta Mikołów  
na 2023 rok środków finansowych na poprawę estetyki nawierzchni oraz modernizację placu zabaw 
przy Przedszkolu nr 3 imienia „Kota w Butach”.   
   
Z uwagi na brak dalszych głosów i wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca  
Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała za udział w obradach 
i zamknęła sesję. 
 
Obrady zakończono o godz. 1745. 
Na tym protokół zakończono.  
 

Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 
dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej – 
link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 
 
 
Obsługa sesji: Przewodnicząca 
 Rady Miejskiej Mikołowa 
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 Katarzyna Syryjczyk-Słomska  
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